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Protokół  Nr 3/2016 

z posiedzenia Komisji Gospodarki i Budżetu  

 odbytego w dniu 24 marca 2016  r. 

 

Komisja Gospodarki i Budżetu w składzie: 

Andrzej Budych   Przewodniczący Komisji 

Grzegorz Bielecki  Wiceprzewodniczący  Komisji 

Jan Mazur   członek Komisji 

Marek Pych   członek Komisji 

Ryszard Stachowiak   członek Komisji 

 

Nieobecny: 

Wojciech Półtorak członek Komisji 

 

Ponadto w zakresie przedstawianych spraw w posiedzeniu udział wzięli: 

Wiesław Czyczerski  Burmistrz Zbąszynka 

Aneta Nawracała –   Skarbnik Gminy 

Danuta Kłos -   Kierownik OPS w Zbąszynku 

Alina Jagaciak -  Przewodnicząca GKRPA/ Inspektor UM 

 

Posiedzenie trwało od godz. 13.00 do godz. 16.35 

 

Przyjęto jednogłośnie następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Analiza zobowiązań oraz należności finansowych na dzień 31.12.2015 r. 

     – gminy i jednostek organizacyjnych. 

2.  Funkcjonowanie OPS w Zbąszynku: 

      a/ informacja z planu zadań do realizacji w 2016 roku. 

3.  Informacja z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  

     Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2015 rok pod 

     kątem preliminarza wydatków za 2015 rok. 

4.  Sprawy bieżące (projekty uchwał). 

 
Ad. 4  

 

Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia, po czym oddał głos 

Burmistrzowi Zbąszynka. 

 

Pan Wiesław Czyczerski omówił następujące projekty uchwał: 

 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości  

(projekt nr 4), 

 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umów dzierżawy i najmu nieruchomości gminnych (projekt nr 5), 
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  w sprawie nadania nazwy rondu na Placu Dworcowym w Zbąszynku (projekt nr 6); 

  w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli  

 specjalistów, doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane z wyborem 

kierunku kształcenia i zawodu w celu wspomagania uczniów w podejmowaniu decyzji 

edukacyjnych i zawodowych oraz dla nauczycieli, którym powierzono funkcje 

kierownicze (projekt nr 7), 

  w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania ze środków na doskonalenie 

zawodowe nauczycieli oraz specjalności, form kształcenia i doskonalenia, na które 

dofinansowanie jest przyznawane w 2016 roku (projekt nr 8), 

 w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy Zbąszynek 

 (projekt nr 9), 

  w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Zbąszynku (projekt nr 10) -

(z uwzględnieniem korekty Komisji Regulaminowej w § 1 ust. 5 podpunkt g), 

 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zbąszynek w 2016 roku 

(projekt nr 11). 

W odniesieniu do projektów uchwał: 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Regulaminowa nie wniosła uwag do 

projektu uchwały nr 6 i jednogłośnie skierowała go pod obrady sesji.  

Pan Jan Mazur zapoznał członków Komisji z opinią Regionu Zielonogórskiego NSZZ 

Solidarność, jak również z opinią Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Zbąszynku  

w sprawie projektu uchwały nr 7. 

 

Ponadto Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o wprowadzenie zmiany w § 1 ust. 1 

projektu uchwały nr 7 w postaci zmniejszenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 

(…) z 32 do 30 godzin. 

 

Komisja Gospodarki i Budżetu przy 3 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących”  

poparła zgłoszony przez Przewodniczącego Rady wniosek o zmniejszenie wymiaru 

zajęć z 32 do 30 godzin. 

 

Ponadto Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał nr: 

4,5,6,8,9,10,11 i skierowała je pod obrady sesji. 

W sprawach bieżących: 

 

W ramach spraw bieżących poruszono tematy związane z organizacją życia na terenie 

Gminy Zbąszynek. Wśród poruszonych kwestii znalazły się m.in.: nowe nasadzenia drzew 

na terenie miasta, wiaty przystankowe koło nowopowstałego ronda, możliwość postoju koło 
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ronda. W trakcie dyskusji omówiono również sprawy związane z ewentualnym wykupem 

gruntu od PKP, i  zwiększeniem diet dla sołtysów.  Następnie skupiono uwagę na aspektach 

związanych z niedziałającym na terenie Gminy oświetleniem, i nadzorem w tym zakresie. 

Podsumowując dyskusję Burmistrz Zbąszynka odniósł się do tematu inwestycji - (ścieżek 

rowerowych), których realizacja może odbyć się w ramach współdziałania między 

jednostkami samorządu terytorialnego. Pan Wiesław Czyczerski odniósł się do procedury 

przygotowania niezbędnych formalności, wspominając jednocześnie m.in. o opóźnieniach  

w związku z budową ścieżki Kosieczyn - Chlastawa. 

 

Następnie głos zabrała Skarbnik Gminy Aneta Nawracała, która omówiła przygotowywane 

na najbliższą sesję rady, projekty uchwał w sprawie: 

 zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2016 rok (projekt nr 1), 

  zmiany Uchwały Nr XIV/82/2015 Rady Miejskiej w Zbąszynku z dnia  

 22 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Zbąszynek  na lata 2016 – 2027 (projekt nr 2), 

  zwolnienia od podatku od nieruchomości przedsiębiorców tworzących  

 nowe inwestycje i nowe miejsca pracy na terenie Gminy Zbąszynek w ramach  

 pomocy de minimis (projekt nr 3). 

W odniesieniu do projektu uchwały nr 3 Skarbnik Gminy zwróciła uwagę na zmiany w § 11 

ust. 3 naniesione przez kolegiantkę z RIO. (Nowe brzmienie: „Prawo do korzystania ze 

zwolnienia wygasa w następujących przypadkach: (…). Wykreśleniu podlega również punkt 

3 przedmiotowego paragrafu). Ponadto Pani Aneta Nawracała wspomniała o tym, że do 

dnia dzisiejszego do urzędu nie wpłynęła opinia UOKiK, a więc radni zostaną z nią 

zapoznani na sesji. 

W ramach dyskusji nad projektami uchwał poruszono kwestie związane z inwestycjami na 

terenie Gminy. Ponadto przeanalizowano aspekty związane ze zwolnieniami podatku od 

nieruchomości w ramach pomocy de minimis. 

Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekty powyższych uchwał  

i skierowała je pod obrady sesji. 

Ad. 1 

 

Informację w temacie: analiza zobowiązań oraz należności finansowych na dzień  

31.12.2015 r. – gminy i jednostek organizacyjnych omówiła Pani Aneta Nawracała. 

W ramach wprowadzenia Skarbnik Gminy poinformowała o rozbieżnościach  

w sprawozdaniu udostępnionym Komisji Rewizyjnej w lutym br. Pani Aneta Nawracała 

wyjaśniła, że obecne dane przygotowane są w oparciu o zamkniętą sprawozdawczość, która 

wówczas nie była kompletna. Skarbnik Gminy przypomniała, że najlepszym rozwiązaniem 

było by przeniesienie przedmiotowej  kontroli Komisji Rewizyjnej również na miesiąc marzec. 

Dzięki temu uniknie się sytuacji jaka ma miejsce teraz. 

W ramach sprawozdawczości Skarbnik Gminy zapoznała radnych z zestawieniem 

zobowiązań i należności Gminy jak również z zestawieniem zadłużeń z tytułu kredytów  



Rada Miejska w Zbąszynku   VII kadencja Samorządu 

         KOMISJA GOSPODARKI I BUDŻETU                                      2014-2018 

 

 4 

i pożyczek długoterminowych wg stanu na dzień 31.12.2015 r. Niniejsze informacje 

przygotowano w formie tabelarycznych zestawień. Pani Aneta Nawracała zinterpretowała 

wskaźniki i kwoty zawarte w ww. dokumentach. 

(Szczegółowe informacje w przedmiotowym zakresie zostały przesłane radnym za 

pośrednictwem poczty elektronicznej. Udostępniono je również w wersji pisemnej). 

 

W ramach omawianego zagadnienia wywiązała się krótka dyskusja, podczas której 

poruszono m.in. kwestię należności za czynsze. Wyjaśnienia w przedmiotowym temacie 

złożyła Inspektor Renata Kitta, która poinformowała o czynnościach podejmowanych  

w celu ściągalności należności za czynsze. Ponadto wspomniano o błędach w naliczaniu 

opłat za wodę. 

 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionej informacji. 

 

Przewodniczący Rady opuścił posiedzenie Komisji. 

Aktualna liczba biorących udział w posiedzeniu: 4 radnych. 

 

Ad. 2 

 

Informację w temacie funkcjonowanie OPS w Zbąszynku przedstawiła Kierownik OPS, która 

w pierwszej kolejności odniosła się do planu działań w 2016 roku w ramach strategii 

rozwiązywania problemów społecznych. Pani Danuta Kłos szczegółowo odniosła się do 

projektów, działań, zadań i spodziewanych rezultatów w przedmiotowym zakresie. 

Kontynuując sprawozdawczość Kierownik OPS zapoznała członków Komisji z informacjami 

na temat wdrażania programu rządowego 500 plus na terenie Gminy Zbąszynek. Pani 

Danuta Kłos omówiła dotychczas podjęte działania, zebrane informacje i  przewidywane 

koszty realizacji programu. 

 

W ramach omawianego tematu wywiązała się dyskusja, podczas której poruszono tematy 

związane z szeroko rozumianą pomocą społeczną dla najuboższych również w świetle 

obecnych wydarzeń związanych z migracją mniejszości narodowych. 

 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 3  

 

Informację z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2015 rok 

przedstawiła Pani Alina Jagaciak. 

W ramach niniejszego zagadnienia Przewodnicząca GKRPA w pierwszej kolejności 

przybliżyła radnym najważniejsze informacje dotyczące zadań wynikających z ustawy  

i źródeł finansowania obu programów. Następnie Pani Alina Jagaciak wspomniała  

o zrealizowanych zadaniach i  wydatkach, które poniesiono na przeciwdziałanie obu 

nałogom. 
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(Szczegółowe informacje w przedmiotowym zakresie zostały przesłane radnym za 

pośrednictwem poczty elektronicznej. Udostępniono je również w wersji pisemnej). 

Odnosząc się do przedmiotowego tematu wywiązała się krótka dyskusja, podczas której 

poruszono kwestie bieżącej sytuacji społecznej oraz zasadności podejmowanych działań 

profilaktycznych. 

 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionej informacji. 

 

Na koniec Komisja Gospodarki i Budżetu zwróciła się z prośbą do Burmistrza 

Zbąszynka o przygotowanie (na kwietniową Komisję wspólną)  informacji na temat 

wysokości dochodów z tytułu działalności sołeckiej (wysokość diety i innych 

składników wpływających na wysokość osiągniętego dochodu sołtysa).  

W ocenie radnych zasadnym jest przeanalizowanie ww. kwestii pod kątem zwiększenia 

dochodów sołtysów z terenu Gminy Zbąszynek, ponieważ od wielu lat zauważalny jest 

spadek dochodowości działalności tej grupy społecznej. 

 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

 

Protokołowała: 

 

Bernadetta Utrata 

 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu     

 

Andrzej Budych 

 

 

 

Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz 

2. Sekretarz 

3. Skarbnik Gminy 

4. Przewodniczący Rady 

5. Przewodniczący Komisji 

 


